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PROTOKÓŁ Nr 2/2024 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA STAŁYCH KOMISJI  

RADY GMINY LEŚNIOWICE 

odbytego w dniu 22 marca 2024 roku 

 

 

Początek posiedzenia godz. 9:00. W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji oraz: 

1. Pani Joanna Jabłońska – Wójt Gminy 

2. Pani Marta Sulej-Dobosz – Zastępca Wójta  

3. Pan Dariusz Zalewa – Kierownik Referatu Rolnictwa 

 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie proponowanego porządku. 

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach 

w 2023 roku. 

- wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

3. Sprawozdanie za 2023 rok z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

przyjętego na lata 2022-2025. 

- wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

4. Sprawozdanie za 2023 rok z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice 

przyjętego na lata 2022-2025. 

- wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

5. Sprawozdanie z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach 

w 2023 roku. 

- wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

6. Sprawozdanie z działalności Dziennego Domu Senior + „Słowikowo” w Teresinie za 

2023 rok. 

- wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

7. Sprawozdanie z realizacji uchwały Rady Gminy Leśniowice Nr XXXIV/226/2022 

w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Leśniowice 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 

2023. 

- wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

8. Informacja z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Leśniowice za 2023 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady gospodarowania 

odpadami komunalnymi na terenie gminy. 

- wypracowanie opinii przez komisję gospodarczą. 

9. Sprawozdanie realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych 
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do gruntów rolnych przyjętego na lata 2019 – 2023. 

- wypracowanie opinii przez komisję gospodarczą. 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Leśniowice za 2023 r. 

- wypracowanie opinii przez komisję gospodarczą. 

11. Projekt Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2024 r. 

- wypracowanie opinii przez komisję gospodarczą. 

12. Analiza projektów uchwał na najbliższe obrady sesji. 

13. Wolne wnioski i dyskusja. 

14. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 

 

Otwarcia wspólnego posiedzenia dokonał Radny ks. Jacenty Sołtys 

Wiceprzewodniczący Rady, który został wybrany na przewodniczącego posiedzenia. Powitał 

on wszystkich przybyłych oraz przedłożył proponowany porządek obrad.  

Członkowie komisji jednogłośnie przyjęli proponowany porządek posiedzenia.  

 

Ad. 2. 

 

Przewodniczący posiedzenia w kolejnym punkcie posiedzenia o zabranie głosu poprosił 

Panią Wiolettę Pilipczuk kierownika ośrodka o przedłożenie sprawozdania Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Leśniowicach za 2023 r. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że realizacja zadań z zakresu pomocy społecznej 

spoczywa na organach jednostek samorządu terytorialnego oraz administracji rządowej 

w zakresie ustalonym ustawami.  

Pomoc społeczna jest instytucją polityki społecznej państwa, mającą na celu 

umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężanie trudnych sytuacji życiowych tym, którzy 

nie są w stanie sami ich pokonać, wykorzystując własne uprawnienia, zasoby i możliwości.  

Zadaniem pomocy społecznej jest także zapobieganie trudnym sytuacjom życiowym 

przez podejmowanie działań zmierzających do usamodzielnienia osób i rodzin oraz ich 

integracji ze środowiskiem. Rodzaj, forma i rozmiar świadczenia powinny być odpowiednie do 

okoliczności uzasadniających udzielenie pomocy, a potrzeby osób i rodzin korzystających 

powinny zostać uwzględnione jeżeli odpowiadają celom i mieszczą się w możliwościach 

pomocy społecznej. Pomoc społeczną organizują organy administracji rządowej 

i samorządowej na poziomie województw, powiatów oraz gmin. 

Następnie szczegółowo omówiła rodzaje pomocy i świadczeń. Na zakończenie pani 

kierownik dodała, że rok 2023 był dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej kontynuacją 

realizowanych zadań i prowadzonych działań wynikających z ustaw, przyjętych gminnych 

programów, a także podejmowaniem nowych inicjatyw w zakresie rozwiązywania problemów 

społecznych, które są niezbędne, aby instytucja pomocy społecznej była efektywna i 

odpowiadała aktualnym problemom. 

 

Realizacja zadań jak i potrzeb w zakresie pomocy społecznej oparta jest na realizacji 
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wydatków budżetowych w okresie objętym sprawozdaniem. Wydatki realizowano zgodnie 

z uchwałą budżetową  oraz uchwałami i zarządzeniami ją zmieniającymi. Dotacje celowe na 

zadania własne i zlecone wydatkowano zgodnie z przeznaczeniem. 

Po wysłuchaniu szczegółowego sprawozdania Przewodniczący posiedzenia zwrócił się 

z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi do przedłożonych materiałów. 

 

Po wysłuchaniu sprawozdania Radny Barczak zapytał czy Ukraińcy korzystają 

z pomocy. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że tak i jest to świadczenie rodzinne dla tych obywateli 

ukraińskich, którzy zamieszkują na naszym terenie. Skarbnik dodała, że świadczenia te są 

refundowane z funduszu pomocy. 

Radny ks. Jacenty sołtys zapytał, czy obiady nadal są dowożone do osób starszych. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że nie są dowożone ponieważ to był program 

realizowany w okresie pandemii. 

 

Do sprawozdania nie było uwag, w związku z powyższym komisja społeczna 

wypracowała pozytywną opinię do sprawozdania. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3. 

 

W kolejnym punkcie posiedzenia Przewodniczący poprosił Panią Beatę Radecka 

Pełnomocnika ds. GKRPA o przedłożenie Raportu za 2023 rok z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii przyjętego na lata 2022-2025.                     

Pani Radecka poinformowała, że głównym założeniem Gminnego Programu w 2023 r. 

była działalność profilaktyczna, informacyjna oraz edukacyjna, skierowana głównie do dzieci 

i młodzieży, polegająca na wdrażaniu programów profilaktycznych, promowanie zdrowego 

stylu życia, uświadamianie młodzieży negatywnych skutków nadużywania alkoholu. 

Metodami którymi posługiwała się komisja były: spektakle profilaktyczne, szkolenia członków 

komisji, współpraca z Komisariatem Policji, współpraca z kuratorami sądowymi, Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej, Samorządowym Ośrodkiem Kultury w Leśniowicach. 

Następnie omówiła szczegółowo realizowane zadania programu. 

 

W dalszej części punktu radni podjęli dyskusję, w której jako pierwsza głos zabrała 

Radna Barbara Jamróz, która zapytała co to jest dofinansowanie o tzw. „małpkowego”. 

Pani Radecka poinformowała, że jest to środki uzyskane z opłat za zezwolenie, o którym 

mowa w art. 9 ust. 1 lub ust. 2 i za zezwolenie na wyprzedaż, o którym mowa w art. 95 ust. 4, 

dla przedsiębiorcy zaopatrującego przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na sprzedaż 

detaliczną napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży w 

napoje alkoholowe w opakowaniach jednostkowych o ilości nominalnej napoju 

nieprzekraczającej 300 ml oraz pochodzące z opłaty dodatkowej, o której mowa w art. 92  ust. 

21, na działania mające na celu realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania 
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negatywnym skutkom spożywania alkoholu 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedmiotowego raportu, w związku z powyższym 

członkowie komisji społecznej wypracowali pozytywną opinię do sprawozdania z realizacji 

programu. 

 

Raport stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4. 

 

W punkcie tym o przedłożenie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy 

Leśniowice za rok 2023 poproszona została kierownik ośrodka Pani Wioletta Pilipczuk, która 

omówiła szczegółowo realizacje programu. 

W sprawozdaniu omówiła szczegółowo regulacje prawne w kwestii przemocy 

w rodzinie i ochrony ofiar oraz podejmowane działania wynikające z programu. 

 Po zapoznaniu się z materiałem Radna Monika Mazur zapytała, czy jest rodzina 

z Niebiska Kartą, w której nie występuje Alkoholizm.  

 Pani Pilipczuk poinformowała, że jest taka rodzina. 

Radny ks. Jacenty Sołtys zapytał ile jest na terenie gminy rodzin z kartą i na czym polega 

działanie Niebieskiej Karty. 

W odpowiedzi usłyszał, że Niebieska Kartę ma założonych obecnie 9 rodzin. Niebieska 

karta to dokument wypełniany przez pracownika uprawnionej do tego typu czynności 

instytucji, w przypadku wystąpienia przemocy w rodzinie. Procedura Niebieskiej karty jest 

narzędziem przeznaczonym do przeciwdziałania przemocy w rodzinie, składającym się z kilku 

etapów, opierających się m.in. na stworzeniu indywidualnego placu pomocy dla ofiary 

przemocy. Procedura ta została zaś opracowana przez Komendę Główną Policji, Komendę 

Stołeczną Policji oraz Państwową Agencję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Procedura Niebieskiej karty rozpoczyna się w momencie, gdy pracownik z danego instytutu 

otrzyma wiarygodne zgłoszenie lub w toku czynności zawodowych nabierze podejrzenia, że 

w danej rodzinie dochodzi do przemocy wobec jej członka/członków. Wobec tego Niebieską 

kartą zakłada się wtedy, gdy w rodzinie dochodzi do: przemocy fizycznej, przemocy 

psychicznej, przemocy seksualnej, przemocy ekonomicznej, naruszenia godności i/lub 

wolności, przyczynienia się do cierpienia oraz innych aktów przemocy. Założenie Niebieskiej 

karty może mieć miejsce z inicjatywy służb, które otrzymają zgłoszenie o wystąpieniu 

przemocy. Zgłoszenia na policję może zaś dokonać zarówno osoba dotknięta przemocą, jak 

i osoby trzecie: sąsiad, przyjaciel, czy nauczyciel w przypadku dziecka. 

Radna Barbara Jamróz zapytała co robi asystent rodziny. 

Pani Kierownik GOPS poinformowała, że zawód asystenta rodziny został wprowadzony 

w ustawie z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Ma 

ona na celu wsparcie rodzin z problemami wychowawczymi, ale także zmianę systemu opieki 

nad dziećmi, które pozbawione są opieki rodziców. Każda gmina ma obowiązek udzielania 

pomocy rodzinie, która przeżywa trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych. W sytuacji, gdy ośrodek pomocy społecznej otrzyma informację o rodzinie, 
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w której występują problemy z opieką i wychowaniem małoletnich dzieci, zleca 

przeprowadzenie rodzinnego wywiadu środowiskowego. Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej po otrzymaniu wywiadu, który potwierdza występowanie problemów w rodzinie, 

przekazuje kwestionariusz asystentowi rodziny. Asystent rodziny ma na celu pracę z rodziną 

w problemach nie tylko wychowawczych, lecz także w sprawach codziennych. Realizowana 

przez niego pomoc polega na wsparciu w przezwyciężeniu trudności, w poprawie sytuacji 

życiowej, by w przyszłości rodzina samodzielnie pokonywała własne problemy. Współpraca 

z rodziną oparta jest o plan pracy, który z założenia jest długofalowy. Asystent rodziny pracuje 

z nią średnio przez 2–3 lata, w zależności od potrzeb. Jeżeli rodzina nie wykazuje chęci 

i zaangażowania we współpracy z nim, możliwe jest podjęcie decyzji o wcześniejszym jej 

zakończeniu.  

Rodzina, która ma trudności, może skorzystać ze wsparcia na podstawie: 

• skierowania od pracownika socjalnego na podstawie przeprowadzonego wywiadu, 

• postanowienia lub zarządzenia sądu 

 

Radny ks. Jacenty sołtys zapytał, kto wyznacza asystenta rodziny. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że asystent rodziny to pracownik GOPS zatrudniony na 

umowę o pracę. Osoba zatrudniona na stanowisku asystenta rodziny musi spełniać kilka 

formalnych wymogów, które wyszczególnione zostały w art. 12 ust. 1 ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej. Między innymi asystentem rodziny może być osoba, która 

ma: 

•  wykształcenie wyższe na kierunku pedagogika, psychologia, socjologia, nauki o rodzinie 

lub praca socjalna,  

•  wykształcenie wyższe na dowolnym kierunku uzupełnione studiami podyplomowymi lub 

szkoleniem z zakresu pracy z dziećmi lub rodzinami i udokumentowany co najmniej roczny 

staż pracy z dziećmi lub rodzinami,  

•   wykształcenie średnie lub średnie branżowe oraz szkolenie z pracy z dziećmi lub rodzinami 

oraz udokumentowane co najmniej 3 lata pracy z dziećmi lub rodzinami, 

 

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania, w związku z powyższym członkowie komisji 

społecznej wypracowali pozytywną opinię do przedmiotowego sprawozdania. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. 

 

W punkcie piątym sprawozdanie z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury 

w Leśniowicach za 2023 r. przedłożyła pełniąca obowiązki Dyrektora SOK Pani Magdalena 

Głowacka. 

Pani Głowacka przedkładając sprawozdanie omówiła szczegółowo zrealizowane 

projekty w ramach środków z dotacji gminy jak i pozyskanych środków zewnętrznych. Ponadto 

omówiła działalność biblioteki, współprace z zespołami śpiewaczymi oraz współprace z kołami 

gospodyń wiejskich z terenu gminy. Na zakończenie poinformowała, że ośrodek kultury złożył 

wnioski o dofinansowanie do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, a ich realizacja 

będzie uzależniona od pozyskania tych środków: „Znam, doceniam i tworzę kulturę. Teatr 
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amatorski w gminie Leśniowice”, „Kulturalne lato na Maczułach dostępne dla wszystkich 

„Z biblioteką na koń!”. Łączna kwota, na jaką opiewają wnioski na 2024 rok, wynosi 140 tys. 

zł.  

 

Po wysłuchaniu sprawozdania Radna Monika Mazur zapytała na co wydatkowano 

kwotę 10 000 zł otrzymaną od Polenergia. 

Pani Głowacka poinformowała, że były to warsztaty bożonarodzeniowe, na które 

zakupiono niezbędne materiały oraz zorganizowanie zajęć w ośrodku kultury podczas ferii 

zimowych. 

 Radna Monika Mazur poprosiła, by w przyszłości wypisywać w sprawozdaniu kto ile 

dał pieniędzy, chodzi o sponsorów. 

 Radny ks. Jacenty sołtys zapytał ile gmina przeznaczyła środków na organizację imprez 

w 2023 r. 

Skarbnik poinformowała, że będzie sprawozdanie finansowe, którym wszystkie kwoty 

zostaną zawarte.  

 

Po zakończeniu dyskusji komisja społeczna wypracowała pozytywną opinię. 

 

Sprawozdanie z działalności stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 

 

 W dalszej części posiedzenia sprawozdanie z działalności Dziennego Domu Senior + 

„Słowikowo” w Teresinie za 2023 rok przedłożyła Pani Jolanta Flis kierownik placówki. 

Pani Flis przedkładając sprawozdanie poinformowała, że w  roku 2023 w Placówce 

realizowane były dwa projekty : 

Pierwszy Projekt nr RPLU.11.02.00-06-0034/20 pn. "Rozwój usług społecznych 

w Gminie Leśniowice!” współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

w ramach Osi Priorytetowej 11 Włączenie społeczne, Działanie 11.2 Usługi społeczne 

i zdrowotne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego realizowany 

był przez osiem miesięcy.  

Drugi  Projekt to Senior+ dofinansowany ze środków Programu Wieloletniego „Senior 

+” na lata 2021 – 2025, realizowany był przez cały rok. 

Pani Flis powiedziała, że zakres działalności Dziennego Domu Senior+ ,,Słowikowo” 

jest bardzo szeroki a głównym jego  celem jest zapewnienie wsparcia seniorom – osobom 

nieaktywnym zawodowo w wieku 60 lat i więcej oraz zwiększenie aktywnego uczestnictwa 

seniorów w życiu społecznym.  Zaspakajamy potrzeby towarzyskie i kulturalne Seniorów, 

dbamy o kondycję fizyczną i psychiczną. Realizujemy zadania aktywizujące i integrujące 

osoby starsze. Przyczyniamy się do tworzenia nowych więzi społecznych poprzez 

organizowanie wzajemnej pomocy, budowanie więzi międzypokoleniowej, zapobiegamy 

rosnącej przepaści między seniorami a aktywnym młodym pokoleniem. Kształtujemy również 

umiejętności w zakresie radzenia sobie z problemami życia codziennego.  

Promujemy twórcze przeżywanie okresu starości, dbamy o kondycję fizyczną 

i intelektualną poprzez rehabilitację ruchową i terapię zajęciową, zaspokajamy potrzeby 
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bytowe, kulturalne i towarzyskie. Następnie szczegółowo omówiła realizowane zadania. 

 

Po wysłuchaniu szczegółowego sprawozdania Przewodniczący posiedzenia zwrócił się 

z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi do przedłożonych materiałów. 

 Głos zabrał Radny ks. Jacenty Sołtys, który poinformował, że działania domu Senior+ 

są bardzo potrzebne dla osób starszych. Oferta placówki jest atrakcyjna i innowacyjna, gdyż 

umożliwia udział w zajęciach i wydarzeniach, odpowiadających zainteresowaniom i potrzebom 

seniorów, do których nie mieli dotychczas dostępu. Umożliwia nabywanie nowych oraz 

kształtuje i rozwija już posiadane umiejętności. Tworzymy  warunki do większej aktywności 

społecznej, które wzmocnią u osób starszych przekonanie, że artykułowane przez nich potrzeby 

nie zostają zbagatelizowane.  

 Radna Monika Mazur zapytała, czy pomoc społeczna posiada informację o osobach 75+ 

i czy odwiedza takie osoby. 

Pani Kierownik GOPS poinformowała, że ośrodek posiada wiedzę o takich osobach 

gdzie mieszkają, jednak odwiedza czy udziela pomocy w przypadku gdy ktoś o nią prosi czy to 

osoba sama bezpośrednio czy to rodzina lub sąsiedzi takiej osoby. 

  

Po zakończeniu dyskusji komisja społeczna wypracowała pozytywną opinię. 

 

Sprawozdanie z działalności stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

 

 W punkcie tym Przewodniczący posiedzenia poprosił Panią Agnieszkę Raczyńską 

inspektor referatu organizacyjnego o przedłożenie sprawozdania z realizacji uchwały Rady 

Gminy Leśniowice XXXIV/226/2022 w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy 

Gminy Leśniowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

za rok 2023. 

Radni nie zgłosili uwag. Następnie członkowie komisji społecznej wypracowali 

pozytywną opinię do przedmiotowego sprawozdania. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 

 

Ze sprawozdaniem z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Leśniowice za 2023 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady gospodarowania 

odpadami komunalnymi na terenie gminy radnych zapoznał kierownik referatu Pan Dariusz 

Zalewa. 

Kierownik referatu poinformował, że w 2023 r. na terenie gminy Leśniowice 

obowiązywał Regulamin utrzymania czystości i porządku uchwalony uchwałą Nr XI/81/2019 

Rady Gminy Leśniowice z dnia 30 grudnia 2019 r. Zgodnie z zapisami regulaminu właściciele 
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nieruchomości obowiązani byli do pozbywania się odpadów komunalnych z terenu 

nieruchomości poprzez przekazywanie ich przedsiębiorcy w terminach wyznaczonych 

harmonogramem oraz poprzez prowadzenie selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. 

Następnie omówił częstotliwość i sposób pozbywania się odpadów komunalnych i nieczystości 

ciekłych z obszaru nieruchomości oraz terenów przeznaczonych do użytku publicznego, bilans 

opłat oraz zmiany wprowadzone w gospodarce odpadami związane z nowelizacją ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

 Po zapoznaniu się z programem głos zabrała Radna Monika Mazur, która zwróciła 

uwagę na zmniejszenie kosztów odbioru odpadów w stosunku do roku ubiegłego. 

Pan Zalewa poinformował, że na obniżenie kosztów miał wpływ brak opłaty za odbiór 

opon, większa liczba segregowanych śmieci i niestety malejąca liczba mieszkańców w gminie. 

Radny Jerzy Korpul poinformował, że PSZOK powinno zgłosić się do sanepidu, bo 

panuje tam bałagan. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag, w związku z powyższym członkowie komisji 

gospodarczej wypracowali pozytywną opinię do przedmiotowego programu. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 

 

Punkt dziewiąty posiedzenia poświęcony został sprawozdaniu realizacji Programu 

budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych do gruntów rolnych przyjętego na lata 2019 

– 2023. 

W punkcie tym sprawozdanie przedłożyła Pani Marta Sulej Dobosz Zastępca Wójta, 

która poinformowała, że program przyjęty został Uchwałą Nr VI/43/2019 Rady Gminy 

Leśniowice z dnia 14 maja 2019 r. i w swoim zamierzeniu skupiony został przede wszystkim 

na poprawie istniejącej infrastruktury drogowej znajdującej się na terenie gminy Leśniowice. 

Układ komunikacyjny gminy Leśniowice to drogi powiatowe, które zapewniają powiązania 

komunikacyjne gminy z sąsiednimi gminami, a także lokalne powiązania komunikacyjne 

wewnątrz gminy obszarów wzajemnie oddalonych. Drogi gminne są uzupełnieniem 

istniejącego układu komunikacyjnego dróg powiatowych  przebiegających przez teren gminy 

Leśniowice. Następnie szczegółowo omówiła jego realizację.   

  

Radni wyrazili swoje zadowolenie z realizacji programu i nie wnieśli uwag do 

przedłożonego sprawozdania, w związku z powyższym członkowie komisji gospodarczej 

wypracowali pozytywną opinię. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 
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W punkcie tym o przedłożenie sprawozdania z realizacji Gminnego programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Leśniowice za 2023 r. poproszony został kierownik referatu Pan Dariusz Zalewa, który omówił 

szczegółowo realizacje programu. 

Poinformował, że program obejmował: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

Na realizację zadań wynikających z programu opieki nad zwierzętami w 2023 r. zostały 

zaplanowane środki w kwocie: 18 250,00 zł, z czego wydatkowano 17 687,75 zł. 

 

Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem radni nie zgłosili żadnych uwag, w związku 

z powyższym członkowie komisji gospodarczej wypracowali pozytywną opinię do 

przedmiotowego sprawozdania. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

 

W kolejnym punkcie posiedzenia radni analizowali Gminny program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Leśniowice na 2024 r. 

Program zawiera zapisy dotyczące między innymi: zapewnienia bezdomnym 

zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, opieki nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich 

dokarmianie, odławiania bezdomnych zwierząt, wskazania gospodarstwa rolnego w celu 

zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich oraz zapewnienia całodobowej opieki 

weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt. 

 

Do przedłożonego programu radni nie wnieśli uwag, więc komisja gospodarcza 

wypracowała pozytywną. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad. 12. 
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W punkcie tym przedłożone do analizy zostały projekty uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej na 2024 r.; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

c) wykazu kąpielisk na 2024 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu 

kąpielowego; 

d) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu, 

który zostanie ustanowiony na rzecz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Leśniowicach; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Leśniowice; 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Chełm; 

g) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2025. 

 

Radni nie zgłosili uwag do powyższych projektów uchwał. 

 

Ad. 13. 

 

W punkcie wolne wnioski i dyskusja głos zabrała Radna Monika Mazur, która zgłosiła, 

że na BIP-ie Urzędu Gminy Leśniowice, nie ma aktualizowanego na bieżąco rejestru umów. 

 

Ad. 14. 

 

W ostatnim punkcie posiedzenia Przewodniczący posiedzenia podziękował radnym 

oraz pracownikom za udział w posiedzeniu. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                        

Agnieszka Raczyńska                                                     

 

 

 

                 Przewodniczący                                                       

          wspólnego posiedzenia                                                            

 

              ks. Jacenty Sołtys                                                             

 


